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Az Erasmus programom sok kihívással járt, így mondhatom azt, hogy rengeteg tapasztalattal és új 

tudással jöttem vissza. Az élet több területén szereztem hasznos tapasztalatokat, például kézben 

tartani a kinti és az otthoni dolgokat, átlátni a rengeteg ügyintézést, levelezgetést, és persze a 

váratlan szituációk is, amikor más nyelven kell elmagyarázni dolgokat, mind tanítottak valamire.   

Szerintem a legtöbb Erasmus diák sok időt tölt nemzetközi közegben, ahol a közös nyelv az angol, így 

az alapból fejlődik. Nekem fontos a spanyol nyelv is, így a hétköznapokban, illetve az egyetemi 

spanyol kurzuson tudtam fejleszteni, majd kerestem kint egy spanyol magántanárt. Mivel Anglisztikát 

tanulok, ezért egyértelmű volt, hogy az óráim angolul vannak, de más szakokon hallottam olyat, hogy 

nehéz volt olyan tárgyat találni, ami angolul volt meghirdetve. 

Castellón de la Plana 

Castellón egy nagyon aranyos, barátságos csendesebb és kisebb város. Ez sok szempontból nagy 

előny, például az árakat nézve. Az utazásaink alatt össze tudtam hasonlítani a nagyobb városok 

áraival, és azt látom, jól jártam. Szerintem lehet találni bulis vagy hangulatos helyeket a városban, de 

tény, hogy egy kisebb város és nincs túl sok opció. Sokaktól hallottam, hogy milyen unalmas, de én 

élveztem ezt az 1 évet itt, főleg mert közel van a tenger, imádom a pálmafákat, és maga a hangulat is 

nagyon kellemes. 

A legnépszerűbb opció szerintem az, hogy cserediákokkal költözik össze az ember, mi 5-en laktunk 

együtt. Pár lakótárssal szerintem egy hosszútávú barátság alakult ki, ezalatt az időszak alatt, és 

nagyon jókat beszélgettünk, főztünk vagy buliztunk együtt. A két félév alatt 2 társasággal laktunk 

együtt, és azt is megtapasztaltam milyen, amikor nagyon egy hullámhosszon vagyunk, és milyen, 

amikor nem, így ez az opció azért nem mindig egyszerű. Az 1 év alatt rengeteg dolog szétesett a 

lakásban, és sajnos a kényelemből is vissza kellett venni sok szempontból, például az ágy matraca 

borzasztó kényelmetlen volt, és csak harmadik kérésemre cserélte ki a főbérlő, de szétesett a zuhany, 

mikró, ablak úgy körülbelül minden, viszont megtanultam gázpalackot kicserélni, amire igazán nem 

gondoltam volna. 

A közlekedés a városon belül jól ki van építve, egy buszútvonal vezet végig az egyetemtől a tengerig, 

körülbelül fél óra. Elő lehet fizetni az úgynevezett Bicicas kerékpármegosztó szolgáltatásra, ami 

viszonylag jól ki van építve, azt leszámítva, hogy rengeteg bicikli használhatatlan, és általában 

elfogyott a bicikli, amikor használni akartam az egyetemnél. Viszont a biciklivel a tengerig el lehet 

tekerni, ami nagyon jó program.  

Castellón-ból azt tapasztaltam nehezebb a közeli városokat meglátogatni autó nélkül, ami azért van 

mert a buszok menetrendjei kiszámíthatatlanok. A vonat pedig elég drága a magyarországi árakhoz 

képest. Van egy úgynevezett Renfe Cercanías, ez a vonat lassabb, mert mindenhol megáll, de ez a 

legolcsóbb opció. 

Universitat Jaume I 

Az egyetem egy óriási campus, mint a filmekben. Közel van a városközponttól, egyszerűen 

megközelíthető busszal, biciklivel vagy gyalog. Részt vettem a mentorprogramban, és egy nagyon 

aranyos mentort kaptam, akivel nagyon jó barátok lettünk és rendkívül segítőkész volt ő is és a 

barátai is. Ők hamar befogadtak, bár egy kicsit a kommunikáció nehezebb volt, hisz ’Spanglish’ azaz 

félig spanyolul félig angolul beszélgettünk. Aztán ahogy nekem is fejlődött a nyelvtudásom, az 



önbizalmam mindkét nyelven, egyszerűbb lett és elengedtem azt, hogy vajon mit gondolnak akkor, 

ha rosszul mondok valamit. A kinti Erasmus iroda sok programot szervez, mint például túrákat, 

bulikat, sportos programokat, ’tapas’ estet. Ezeken sok új emberrel lehet találkozni a világ minden 

tájáról, és akár életre szóló barátságok is kialakulhatnak.  

Időjárás 

Augusztus végén érkeztem és egészen október végéig nagyon kellemesen meleg volt az idő. 

Októberben még fürödtem a tengerben. Aztán a november és december volt a leghidegebb időszak, 

majd januárban tavaszi idő lett és aztán márciusban végig esett az eső. Április-május fele viszont jött 

a nyár, és számomra tökéletes volt az idő. Májusban fürödtem először a tengerben. 

Amikor olvastam a beszámolókat, azt láttam, hogy télen is pulcsis idő van. Lehet, hogy én vagyok 

nagyon fázós, de nekem kellett vennem egy kabátot, sapkát, sálat, kesztyűt, mert ezeket nem 

hoztam, gondolva, hogy itt úgy is nagyon meleg van.  Az egyetemen a vírus miatt ki volt nyitva az 

ablak és az ajtó és rettentő hideget fújt a légkondi. Meg is fáztam párszor emiatt. Konkrétan 

kabátban ültünk órán, sállal betekerve magunk, de nem változtattak ezen. Ami nekem nagy 

meglepetés volt, hogy a legtöbb lakásban nincs fűtés, nálunk is csak légkondi volt, azzal melegítettük 

a lakást, és be kellett szerezni vastag takarót is.  

Összességében én egy életre szóló tapasztalásnak tartom, minden szempontból az Erasmus 

programot, nagyon örülök és büszke vagyok, hogy végigcsináltam, és sikeresen zártam 2 félévet 

külföldön. 

Szívesen segítek bármi kérdés felmerül, az alábbi email címen elérhető vagyok: 

sandortamara25@gmail.com 


